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Abstract (en)
The method for shaping a metal tube by electromagnetism is characterised by: (a) a section of a metal tube (2) being placed between a means
(1) capable of producing a magnetic field and a means (4) with required surface shape; (b) the device (1) being electrically activated to produce a
force which deforms the tube wall and presses it against the means (4); (c) the means (1) and (4) being displaced longitudinally into another position
along the length of the tube for continuation of the shaping process. The appts. incorporates means for longitudinal displacement of the tube relative
to the means (1, 4) for step-by-step shaping of the tube (2).

Abstract (fr)
La présente invention concerne une méthode pour former un tube à paroi ondulée par la technique d'électroformage. La méthode comporte l'étape
de formage, éventuellement partiel, sur la circonférence du tube sur une longueur d'environ un pas de l'ondulation. La déformation ondulée du tube
est obtenue par formage pas à pas après avoir déplacé longitudinalement le mandrin de formage dans le tube. L'invention concerne également un
dispositif pour le formage d'un tube ondulé. Dans une variante, le dispositif comporte un mandrin cylindrique sur lequel une gorge s'approfondit sur
une portion de circonférence et se poursuit à la profondeur de l'onde à former. <IMAGE>
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